
ELAC Notes 

October 18, 2023 

 

The meeting began at 8:37 AM. The principal welcomed us and we talked about the minutes from the 

last meeting. The minutes were approved. The first  to approve the minutes was  Ruth and the second to 

approve the minutes was Miriam. We all approve of the minutes. 

There was a talk of organizing a cultural night  for the next school  year. In January or February we will 

talk about the needs of the school. They talked about the importance of coming  to the  school site 

council meetings and having an  ELAC representative at those meetings to propose the cultural night. 

Talk to Jennifer to plan what we want to make for the cultural night.  There was also a talk of 

fundraisers, such as selling meals. 

Safety plan is the third point to be addressed. Principal discussed school safety and safety procedures 

and rules that are followed with students. Bullying prevention was  also discussed. Practice of fire and 

earthquake drills. There are 4 practices of lockdown and 1 per month of fire evacuations.  

We asked that the safety guide book  be in Spanish so that we can read it at the next meeting. Mrs. Ruth 

spoke about her concern about the school fences. There are people who jump the school gates when no 

one is watching or during non-school hours. The principal took into account all the concerns and 

clarified everything she is doing to keep students safe during school hours. But in hours outside of 

school there is not much that can be done because she is not  present. She also ask for help from the 

community to help report any suspicious activity that is seen around. 

Miriam talked about picking up the kids after school. It has become quite difficult to pick up the children 

because there is a lot  of traffic and many parents do not follow traffic laws. All ELAC members suggest if 

from time to time you can bring in the police after school so that parents can see that there are rules to 

follow.  

 

In point 4 we talked about DELAC and how they distribute the money at the district and school level.  

We're talking about statistics. School attendance  is up, students are fewer but not as much as last  

school year. Suspensions went down this  school year.  

 

In the middle of the meeting  there was an earthquake alert and the principal had to leave  the meeting 

in order to attend to the safety procedures for the school and students.  

 

We talked about PBIS, which are the golden tickets that students receive for good behavior or some  

special characteristic. This month is about being responsible.  

 



We talked about the nomination of the teacher of the year and nomination for classified staff. Forms 

were handed out,  so they could fill out and nominate their teachers and staff. 

 

The GATE program for gifted children was discussed  . Parents can ask their student to take the test to 

see if they qualify for the GATE program. Teachers  are also proposing students who they think may 

qualify for this program. 

 

We're talking about the book fair. Students can go to the library to buy the books. The library will also be 

open after school to purchase books. 

Next week will be Red Ribbon Week. There will be many activities. 

In November there will be a yo-yo event. Parent-teacher conferences are on November 16 and 17.  

On November 15 there will be a fundraiser where they will sell ice cream. 

 At the end of November  it will also be the Thanksgiving holiday  .  

There were no more questions. The meeting ended at 10:05 AM 

  



Notas de ELAC 

Octubre 18, 2023 

 

La junta comenzo a las 8:37 AM. La directora dio la bienvenida y hablamos de las notas de la junta 

pasada. Se aprobaron los minutos. La primera que aprobo los minutos fue Ruth y la segunda que aprobo 

los minutos fue Miriam. Todos aprobamos los minutos. 

Se hablo de organizar una noche cultlural para el proximo an!o escolar. En enero o Febrero se hablara 

acerca de las necesidades de la escuela. Se hablo acerca de la importancia de venir a las reunions del 

consejo escolar y que un representate de ELAC este en esas reunions para proponer lo de la noche 

cultural. Hablar con Jennifer para planear lo que queremos hacer de la noche cultural. Tambien se hablo 

de actividades para recaudar fondos escolores, como vender comidas. 

Plan de seguridad es el tercer punto a tartar. Se hablo de la seguridad de la escuela y los procedimientos 

de seguridad y reglas que se sigue con los estudiantes. Tambien se hablo de la prevencion del bullying. 

Practicas de simulacros de incendios y terremotos. Se hacen 4 practicas de cerrar la escuela y 1 al mes 

de evacuaciones por incendios.  

Pedimos que el libro de la guida de seguridad este en espanol para poder leerla en la proxima junta. La 

senora Ruth hablo acerca de su preocupacion sobre las rejas de la escuela. Hay personas que se saltan 

las rejas de la escuela cuando no hay nadie observando o en hora no de escuela. La directora tomo en 

cuenta todas las preocupacion y aclaro todo lo que ella esta haciendo para manterner la seguridad de 

los estudiante durante la horas de la escuela. Pero en horas fuera de la escuela no hay mucho que se 

pueda hacer porque ella no esta aqui presente. Y pide ayuda a la comunidad que ayuden a reporter 

cualquier actividad sospechosa que se vea alrededor. 

 

Miriam hablo acerca de recoger los ninos despues de la escuela. Se ha puesto bastante dificil recoger a 

los ninos proque hay mucho trafico y muchos padres no siguen las leyes de trafico. Todos los miembros 

de ELAC sugerimos si de vez en cuando se puede traer a la policia despues de escuela para que los 

padres puedan ver que hay reglas que seguir.  

 

En el punto 4 hablamos de DELAC y como distribuyen el dinero al nivel del distrito y las escuelas.  

Hablamos de estadisticas. La asistencia en la escuela a subido, los estudiante son menos pero no tanto 

como el an!o escolar pasado. Las suspensiones bajaron este an!o escolar.  

 

En medio de la reunion hubo un alerta de temblor y la directora tuvo que salir de la reunion para poder 

atender los procedimiento de seguridad para la escuela y estudiantes. 

 



Hablamos acerca de PBIS que son los tickets de oro que reciben los estudiante por buen 

comportamiento o alguna  caracteristica en especial. Este mes es acerca de ser responsable.  

 

Hablamos de las nominacion del maestro del ano y nominacion para el personal clasificado. Se repartio 

las formas para que puedan llenar y nominar a sus maestros y personal . 

 

Se hablo del program de GATE, para ninos dotados. Los padres puedes pedir que su estudiante le tomen 

el examen para ver si califica para el programa de GATE. Los maestros Tambien estan proponiendo los 

estudiantes que ellos piensan que puedan calificar para este programa. 

 

Hablamos de la feria de libros. Los estudiantes pueden ir a comprar los libros a la biblioteca. Tambien la 

biblioteca estara abierta despues de la escuela para comprar libros. 

La semana que viene sera la semana del lazo rojo. Habra muchas actividades. 

En noviembre Habra un evento de yoyos. Las conferencias de padres y maestro es en noviembre 16 y 

17.  

En noviembre 15 habra un evento para recaudar fondos donde venderan helados. 

A finales de noviembre Tambien seran las vacaciones del dia de gracias. 

No hubo mas preguntas. La junta termino a las 10:05 AM 

 


